
Positiviteit ontbreekt in de kadernota 

2018 was voor dit college een gunstig jaar: de bruidsschat van de vorige 

periode was groot. Een prudente financiële organisatie,  “meevallers” in de 

vorm van een superdividend van Cyclus en verkoop  van grond aan Gouda 

Refractories, met daarbij een uitzonderlijk gunstige meicirculaire. Desondanks 

heeft het college circa 8 miljoen onttrokken aan de reserves (die bedoeld zijn 

voor slechte tijden). Zelfs de accountant gaf aan dat dit niet een trend zou 

moeten worden: de bruidsschat raakt op. 

In plaats van ruimte te creëren voor moeilijkere tijden zal men waarschijnlijk de 

buitenwereld straks de schuld gaan geven van tegenvallers: een mindere 

meicirculaire, extra verplichtingen en belastingen, noem maar op. Het college 

kan daar dan natuurlijk zogenaamd zelf niets aan doen. Je ziet het aankomen.  

Gouda Positief kan de stad een echt positief alternatief bieden. Gezonde 

gemeentefinanciën en een aanzienlijke OZB-verlaging,  een positief 

ondernemingsklimaat met een sterke lokale economie, echte hulp  aan mensen 

met schulden, forse reductie van het aantal mensen in de bijstand, meer 

woningen, meer veiligheid op straat, en een positieve omgangsvorm tussen 

mensen. Dus de zonnige kant van het leven en onze stad Gouda centraal stellen 

met perspectief voor iedereen. 

Bij Gouda Positief gaat het niet om wensdenken: wij komen met plannen die 

het mogelijk maken om deze doelen te realiseren. Resultaten hebben wij in de 

vorige periode hard gemaakt en dat kunnen we in de toekomst opnieuw. 

De kadernota betreft de toekomst waarbij wij nu in deze bijdrage ingaan op de 

situatie vanaf 2023: op dat moment gaat in Gouda mogelijk de positieve zon 

weer schijnen. Door dat positieve toekomstperspectief wordt duidelijk waarom 

wij nu andere keuzes zouden maken dan die van het college. 

Uit het nieuwe coalitieprogramma 2022-2025 “Gezonde groei in Gouda” blijkt 

dat Gouda echt een omslag realiseert. In het zorgdomein lukt het daadwerkelijk 

om mensen die de zorg nodig hebben deze zorg te geven met tevens 

beheersing van de kosten. We zijn daartoe gestopt met de zorgteams waarin 

mensen van zorginstellingen zitten die hun eigen organisatie steeds toewijzen. 

De behandelduur en omvang is teruggebracht naar het landelijk gemiddelde en 

de zorgverleners hebben hun winsten teruggebracht, niet door hun kosten te 

verhogen maar doordat de inkoopcontracten zijn verbeterd. 



Voor groenvoorzieningen en duurzaamheidsprojecten staan de initiatieven van 

inwoners en bedrijven zelf centraal en niet die van de gemeente of hun 

voorkeursorganisaties: er zijn goede vormen van financiering ontwikkeld. 

De onderwijshuisvesting zal worden gerealiseerd conform best practices in 

Nederland: de totale kosten voor de gemeente worden teruggebracht van ruim 

110 miljoen in 15 jaar (dus jaarlijks 7 miljoen) naar 60 miljoen in 20 jaar (dus 

jaarlijks 3 miljoen), terwijl een betere inrichting en gebruik van scholen wordt 

gerealiseerd. 

Het veiligheidsdossier focust niet langer alleen op repressie maar eindelijk 

wordt de verbinding met het zorgdomein verankerd om daarmee criminaliteit 

beter te kunnen voorkomen. 

De regionale samenwerking is veranderd van veel samen praten naar veel meer 

samen realiseren: het model van de belastingsamenwerking geldt bij het 

opzetten van uitvoeringsorganisaties ter realisatie van de omgevingswet en de 

maatregelen voor klimaatveranderingen. 

En eindelijk wordt begonnen met het transformeren van kantoorpanden aan 

de randen van het bedrijfsterrein Goudse Poort, waardoor binnen 2 jaar maar 

liefst 500 extra woningen kunnen worden gerealiseerd. Daardoor wordt een 

serieuze reductie van de kantorenleegstand gerealiseerd met een vergroting 

van de levendigheid van dat terrein: zoals in de rest van Nederland al steeds 

meer gebruikelijk is (zoals bijvoorbeeld op het TU-terrein in Delft) wordt het 

bedrijventerrein Goudse Poort omgezet naar een campus-omgeving waar 

wonen, werken en recreëren wordt gecombineerd. 

Vooral is het nieuwe positieve elan in Gouda vanaf 2023 merkbaar in het 

ondernemingsklimaat: de ondernemers worden echt actief betrokken bij alle 

vernieuwingen in de stad en jonge mensen nemen daar hartstochtelijk aan 

deel. 

En dat is het grote verschil met de voorliggende kadernota. Daar liggen geen 

plannen, maar wensen en “intensiveringen” (meer geld uitgeven: we zijn 

inmiddels de tel kwijt hoe vaak dit wordt gezegd en hoeveel synoniemen 

daarvoor worden gebruikt). Iedereen die denkt als goed huisvader weet dat 

meer geld geven aan een slecht idee niet erg verstandig is. 

In deze kadernota wordt onvoldoende geanticipeerd op moeilijkere 

omstandigheden: vrijwel alle voorzichtigheid is weg. Het is om die reden dat wij 

met deze kadernota van het college erg ongelukkig zijn. 



Misschien is het college niet blind voor het feit dat vrijwel de voltallige 

oppositie niet het door haar gekozen pad steunt. Een beetje rekening houden 

met andersdenkenden zou het college sieren, misschien neemt dan de sfeer in 

de raad wat toe en de polarisatie wat af. 

Hoe dan ook, een positieve toekomst op basis van positieve keuzes is mogelijk: 

meer voorzichtigheid met de financiën en echte oplossingen met perspectief 

voor iedereen realiseren. Gouda Positief is altijd bereid daaraan mee te 

werken. 


